

# Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 521b06

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

[pressunit@coe.int](mailto:pressunit@coe.int)

internet: [www.coe.int/press](http://www.coe.int/press)



46 members

Albania  
Andorra  
Armenia  
Austria  
Azerbaijan  
Belgium  
Bosnia and Herzegovina  
Bulgaria  
Croatia  
Cyprus  
Czech Republic  
Denmark  
Estonia  
Finland  
France  
Georgia  
Germany  
Greece  
Hungary  
Iceland  
Ireland  
Italy  
Latvia  
Liechtenstein  
Lithuania  
Luxembourg  
Malta  
Moldova  
Monaco  
Netherlands  
Norway  
Poland  
Portugal  
Romania  
Russia  
San Marino  
Serbia  
Slovakia  
Slovenia  
Spain  
Sweden  
Switzerland  
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"  
Turkey  
Ukraine  
United Kingdom

## European Day of Languages: 26 September 2006

Strasbourg, 20.09.2006 - On 26 September 2006 the Council of Europe will mark the 6<sup>th</sup> European Day of Languages in its 46 member states. The event, which was established by the Council following the success of the European Year of Languages in 2001, aims to alert the public to the importance of learning languages throughout life, as well as at school.

"The ability to communicate in the languages of others and to better understand their cultures is not only an invaluable asset but a clear necessity for individuals and society today. The importance of intercultural understanding and dialogue cannot be emphasised enough in the light of world events", said Gabriella Battaini-Dragoni, Coordinator for Intercultural Dialogue of the Council of Europe.

The Council of Europe website for the Day illustrates some of the rich variety of initiatives undertaken across Europe to promote language learning and to celebrate linguistic and cultural diversity.

Other continents have recently joined Europe in the celebration of languages, with a special Year organised in the United States (2005) and Africa (2006).

For more information, see [www.coe.int/EDL](http://www.coe.int/EDL)

## 26 septembre 2006: Journée européenne des Langues

Strasbourg, 20.09.2006 - Le 26 septembre 2006, le Conseil de l'Europe marquera la 6ème Journée européenne des Langues à travers ses 46 Etats membres. Cet événement, institué par le Conseil après le vif succès de l'Année européenne des Langues en 2001, vise à souligner l'importance de l'apprentissage des langues tout au long de la vie ainsi qu'à l'école.

« La capacité de communiquer dans les langues des autres et de mieux connaître leurs cultures n'est pas seulement un atout inestimable mais aussi une réelle nécessité pour l'individu et la société d'aujourd'hui. On n'insistera jamais assez sur l'importance de la compréhension interculturelle et du dialogue à la lumière des événements mondiaux» a indiqué Gabriella Battaini-Dragoni, Coordinatrice pour le dialogue interculturel du Conseil de l'Europe.

Le site Internet du Conseil de l'Europe dédié à cette Journée illustre la variété des diverses initiatives prises à travers l'Europe pour la promotion de l'apprentissage des langues et la célébration de la diversité linguistique et culturelle.

D'autres continents ont récemment rejoint cette initiative européenne de célébration des langues, avec une Année spéciale organisée aux Etats-Unis (2005) et en Afrique (2006).

Pour plus d'information, voir [www.coe.int/JEL](http://www.coe.int/JEL)

To receive our press releases by e-mail, contact : [Council.of.Europe.Press@coe.int](mailto:Council.of.Europe.Press@coe.int)

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 46 member states.